

2024-2025 学年上学期南京初中英语七年级期末

一. 选择题 (共 10 小题)

1. (2023 秋·玄武区期末) You should be more careful with your spelling, Stephen. You dropped _____ "s" here and _____ "e" there. ()
A. a; an B. an; an C. an; a D. a; a
2. (2022·达州) - Sandy, could you fold the clothes for me?
- Why _____? I am not available. You can ask David to do _____ instead. ()
A. him; them B. me; it C. I; it D. me; them
3. (2023 秋·玄武区期末) - - What time did you find the bird fly into your bedroom?
- - _____ eight O'clock _____ this morning. ()
A. At; in B. At; on C. At; / D. In; in
4. (2023·徐汇区一模) "The umbrella is in the corner of the room for weeks. _____ is it?" asked the monitor. ()
A. Who B. Which C. What D. Whose
5. (2023 秋·玄武区期末) The word "prices" has two syllables. Which of the following words also has two syllables? ()
A. dresses B. gloves C. boots D. shoes
6. (2023 秋·玄武区期末) The young man is always sitting in front of the computer. I think he needs _____.
()
A. to do exercises B. does exercise
C. exercises D. to exercise
7. (2023 秋·玄武区期末) How many _____ do you want? ()
A. apple juice
B. glass of apple juice
C. glasses of apple juice
D. glasses of apples juice
8. (2023 秋·玄武区期末) We know that the desk _____ wood and I like to use the desk _____ wood. ()
A. is made of; made of
B. made of; is made of

C. made of; made of

D. is made of; is made of

9. (2023 秋·玄武区期末) —Eason, can you answer the telephone, please? I _____ clothes.

—OK, I will. ()

A. wash

B. am washing

C. to wash

D. washing

10. (2023 秋·玄武区期末) —Why do you usually go to the cinema in the morning?

—Watching a film in the morning doesn't cost _____, you know. ()

A. many

B. much

C. expensive

D. high

二. 完形填空 (共 1 小题)

11. (2023 秋·南京期末) Qingming Festival, also called Tomb - Sweeping Day, is a special day in China. It usually comes (1) _____ April. On that day, people remember and honor their ancestors (祖先).

Qingming is a traditional Chinese festival. It has a long (2) _____. It began over 2,000 years ago. A famous poem by the Tang Dynasty poet Du Mu describes the day: "(3) _____ fall heavily as Qingming comes, and passers by (行人) with lowered spirits go."

Tomb - Sweeping Day is a public (4) _____. On this day, (5) _____ bring flowers, food and wine to their ancestors' tombs. They put food like cakes and fruits in front of the tombs. After that, they (6) _____ the tombs and remember their dead (去世的) family members.

(7) _____ do Chinese people do this? That's because people think that visiting tombs is to show respect (尊敬) to their (8) _____ family members. However, Tomb - Sweeping Day is not only about this. During that time, the weather is becoming (9) _____. People are also able to enjoy outdoor activities. Families often (10) _____ for sightseeing or fly kites at this time.

(1) A. on B. in C. at D. of

(2) A. way B. festival C. history D. date

(3) A. Rains B. Snows C. Leaves D. Flowers

(4) A. weekend B. weekday C. trip D. holiday

(5) A. classics B. families C. friends D. animals

(6) A. turn B. keep C. sweep D. go

- (7) A. Why B. When C. Where D. Who
- (8) A. healthy B. dead C. lovely D. smart
- (9) A. warmer B. colder C. cooler D. shorter
- (10) A. wait for B. hear from C. put away D. get together

三. 阅读理解 (共 4 小题)

12. (2023 秋·南京期末)

The menu
Soups
Mushroom soup... \$ 3.00 (each bowl)
Seafood soup... \$ 4.50 (each bowl)
Main courses
Fried rice... \$ 2.00 (each bowl)
Meat bun... \$ 1.00 (each)
Dumplings... \$ 1.50 (each bowl)
Vegetables
Roast potatoes... \$ 2.00
Braised cabbage... \$ 3.95
Green salad... \$ 7.50
Fruits
Pears... \$ 1.00 (each)
Watermelons... \$ 3.00 (each piece)
Wine
Beer... \$ 5.50 (each glass)
Wine... \$ 15.00

(1) How many kinds of main courses do they have? _____

- A. One.
- B. Two.
- C. Three.
- D. Four.

(2) How much does Mr.Wang have to pay if he wants two glasses of beer and roast potatoes? _____

- A. \$ 10.00.
- B. \$ 11.00.
- C. \$ 12.00.
- D. \$ 13.00.

(3) Where may you find it? _____

- A.In a restaurant.
- B.In a bookshop.
- C.In a supermarket.
- D.At the school hall.

13. (2023 秋·南京期末) Slam Dunk is a childhood memory (童年的记忆) for many Chinese people.It first came out in 1990 in Japan as a sports comic strip.Now it comes back with an all - new lovely film.The First Slam Dunk came to cinemas in Japan on 3 December, 2022, but later in China, on April 20, 2023.

The film shows a group of young boys go after their basketball dreams.Hanamichi Sakurag is one of the leading roles (主角).He had a gift (天赋) in basketball when he was very young, but he doesn't put his heart into it.He later overcomes (克服) many problems and begins to work hard on the Shohoku High School basketball team.

Many fans are excited about the film.They wrote online."My youth is back!"As these boys catch the ball, nothing can stop them from enjoying the fun."said Zhang Chao, a comic strip fan, "Sometimes you can recall back your old days playing with your friends."

According to the Screen Rant website, as a sports film"the story of Slam Dunk also shows the friendship among the players".This also moves many people in the world.

(1) What is Slam Dunk about? _____

- A.Music.
- B.Basketball.
- C.Football.
- D.Volleyball.

(2) When was The First Slam Dunk on in Chinese cinemas? _____

- A.In 1990.
- B.In 2021.

C.In 2022.

D.In 2023.

(3) Which of the following sentences is true according to the passage? _____

A.Slam Dunk is a Chinese comic strip.

B.Slam Dunk tells stories about a group of girls.

C.There are a lot of Slam Dunk fans in the world.

D.Zhang Chao is one of leading roles in the movie.



14. (2023 秋·南京期末) Online shopping is becoming a fashion among most Internet users. Almost 85% of Internet users in the US like to shop online. In Korea, 99% of the Internet users say they regularly shop online.

Internet shopping is easy, fast and convenient (便捷), because people can do the shopping on a computer in any places. When a person visits an online shop, chooses something he or she needs and then pays with a credit card, the process of online shopping has been completed. Several days later, the goods will be delivered (运送) to the customer's home.

There are some other advantages (优点) of shopping online. It is more convenient during the Christmas shopping season because people can shop online at any time of a day, and they don't need to wait in long lines in big supermarkets. That is to say, online shopping can save a lot of time. Shopping online also allows a person to shop at their ease without being rushed. They have the chance to look at the thing they want and come back to it later to decide whether or not to get it.

But you must be careful when you buy clothes online. Sometimes the color doesn't look the same as that on your screen. And you can't decide whether the shirt fits you or not without trying it on.

(1) How many people who use the Internet in the US like to shop online? _____

A.85%.

B.99%.

C.1%.

D.15%.

(2) What can shopping online help us save? _____

- A.Room.
- B.Water.
- C.Time.
- D.Food.

(3) How do we shop online? _____

- a.Visit an online shop.
- b.The goods will be delivered to your home.
- c.Pay for it with your credit card.
- d.Choose something that you need.

- A.bcad.
- B.adcb.
- C.abcd.
- D.bdac.

(4) Which of the following is the best title for the passage? _____

- A.Advantages of shopping online.
- B.Internet shopping in the US.
- C.Internet shopping in Korea.
- D.Be careful when shopping online.



15. (2022 秋·玄武区期末)

(1) How much money can you save on gas after joining the Walmart+? _____

- A. 75
- B. 800
- C. 1000
- D. 500

(2) Which of the following goods is NOT sold in the top departments at Walmart? _____

- A. jackets
- B. toy cars
- C. computers
- D. toothbrushes

(3) If a down coat's original price (原价) was 400 yuan, we could buy it at the lowest cost of _____.

- A. 120
- B. 160
- C. 240
- D. 340

四. 任务型阅读 (共 1 小题)

16. (2023 秋·南京期末) Many primitive peoples (原始人种族) believed that by eating an animal they could get some of the good qualities of that animal for themselves. They thought, for example, that eating deer would make them run as fast as the deer.

People in the past thought eggs could make the voice pretty. Tomatoes also were believed to have magical (神秘的) powers. They were called love apples and the apples could make people who ate them fall in love.

Even today there are a great many wrong ideas about food. Some of them are very well - known.

One such idea is that fish is the best food for brain. Everyone knows that fish is good food for skin (皮肤) and bones (骨骼). But no one can prove that fish is any better for the brain than many other kinds of food.

Another such idea is that you should not drink water with meals. Washing food down with water is not a good idea, but some water with meals may be helpful. It makes the digestive juices flow more freely and helps to digest (消化) food.

(1) Who believed that by eating an animal they could get some of the good qualities of that animal?

(2) What were tomatoes believed to have?

(3) How many today's wrong ideas about food does the writer talk about in this passage?

(4) What is fish actually (事实上) good for?

(5) What may water help when having meals?

五. 短文填空 (共 1 小题)

17. (2023 秋·玄武区期末) In China, the 12th month of the lunar calendar (阴历) is called Layue. The month is full of interesting (1) f _____ and customs.

Laba Festival, which is on the (2) e _____ day of Layue, is the first festival in this month. From this day on, people begin to get ready for the Chinese New Year.

On Laba Festival, people eat hot Laba porridge. There are usually eight things in the porridge: rice, red (3) b _____, peas, dried lotus seeds, dates, and three different kinds of fruits and nuts. The porridge is not just good for your (4) h _____, but a blessing for the coming of the Chinese New Year.

Laba porridge is not the (5) o _____ tasty food in Layue. Laba garlic (腊八蒜) is (6) p _____ in the north. People begin to soak garlic in vinegar from that day on, and eat it with (7) d _____ during the Chinese New Year. While in the south, people like making sausages.

(8) A _____ major celebration before the Spring Festival is Xiaonian. It is usually on the 23rd or 24th day of the last lunar month. Traditionally it is an (9) i _____ day when people offer sacrifices (祭品) to the Kitchen God who looks after the family.

Don't forget to clean your home. This is also an important thing to do to prepare for the Chinese New Year. It means sweeping away the dust of the old year and welcoming a fresh (10) s _____. Now, the last thing for you to do is to wait for the coming Spring Festival.

六. 用所给单词正确形式填空 (共 5 小题)

18. (2022 秋·玄武区期末) The Librairie Avant - Garde is a good place for people (spend) a whole afternoon.

19. (2022 秋·玄武区期末) Thanks, Mum! This pair of jeans _____ (fit) me very well. They are neither too large nor too small.

20. (2022 秋·秦淮区期末) Do you want to join the _____ (dance) Club?
21. (2011·泰州) Eating too much sweet is bad for your _____ (tooth).
22. (2022 秋·秦淮区期末) Doing exercise in the morning can make you _____ (feel) great.

七. 单词拼写 (共 5 小题)

23. (2022 秋·玄武区期末) In some Western countries, people think the number 7 can bring them good (运气)!
24. (2022 秋·玄武区期末) To make sure the beds for the patients are _____ (舒适的), the nurse carefully checked them.
25. (2022 秋·玄武区期末) _____ (在……中) all the football players in his team, he is the youngest.
26. (2022 秋·秦淮区期末) Jessica wears a blue silk _____ (围巾) today.
27. (2022 秋·秦淮区期末) Look at this _____ (菜单). What would you like to order?

八. 书面表达 (共 1 小题)

28. (2022 秋·秦淮区期末) 寒假生活即将开启, 为倡导同学们过一个健康快乐的假期, 某英文报刊主编 Mary 开设了专栏 "My Winter Holiday"。假如你是李华, 请根据报刊征稿启示, 从三个方面讲述的寒假生活计划。

注意:

- 1) 文中不得出现你的真实姓名和学校名称;
- 2) 短文须包括所有内容要点, 语言通顺, 意思连贯, 条理清楚, 书写规范;
- 3) 词数 80 左右, 文章开头与结尾已写好, 不计入总词数。

Dear Mary,

How time flies! I'm happy to tell you something about my plan for the coming winter holiday. ____

—

Here is my plan for the coming winter holiday. I'm really looking forward to it.

Yours,

Li Hua



2024-2025 学年上学期南京初中英语七年级期末典型试卷 2

参考答案与试题解析

一. 选择题 (共 10 小题)

1. (2023 秋·玄武区期末) You should be more careful with your spelling, Stephen. You dropped _____ "s" here and _____ "e" there. ()

- A. a; an B. an; an C. an; a D. a; a

【考点】不定冠词 (a, an).

【答案】B

【分析】你应该更细心地拼写, 斯蒂芬。你在这里漏掉了一个 s, 在那里漏掉了一个 e。

【解答】the 是定冠词, 通常表示特指; a 和 an 是不定冠词, 通常表示泛指, 有"一"的意思; a 修饰以辅音音素开头的单词, an 修饰以元音音素开头的单词。两个空都有"一"的意思, s 的音标是以元音音素开头的, 前空填 an; e 的音标也是以元音音素开头的, 后空也填 an。

故选: B。

【点评】考查冠词, 冠词包括定冠词 the, 通常表示特指; 不定冠词 a 和 an, a 修饰以辅音音素开头的单词, an 修饰以元音音素开头的单词。要根据语境完成试题。

2. (2022·达州) - Sandy, could you fold the clothes for me?

- Why _____? I am not available. You can ask David to do _____ instead. ()

- A. him; them B. me; it C. I; it D. me; them

【考点】人称代词的宾格.

【答案】B

【分析】- - Sandy, 你能替我叠衣服吗?

- - 为什么是我呢? 我不方便。你可以让 David 去叠。

【解答】第一个设空处: 此处是反问, 要用宾格, 指的是"我自己", 用 me; 第二个设空处: 指代的是上文出现的事情 (叠衣服), 用 it 来替代。

故选: B。

【点评】熟知人称代词用法, 结合提干信息, 给出答案。

3. (2023 秋·玄武区期末) - - What time did you find the bird fly into your bedroom?

- - _____ eight O'clock _____ this morning. ()

- A. At; in B. At; on C. At; / D. In; in

【考点】时间介词.

【答案】B

【分析】- - 你什么时候发现那只鸟飞进你的卧室的?

- - 今天早上八点。

【解答】on 后接具体到某一天的时间或具体某一天的早晨、下午和晚上；at 后接钟点或中午、夜间；in 后加没有具体到某一天的时间（世纪、年、季节、月）或者早晨、下午和晚上；根据第一个空 eight O'clock, 是具体时刻, 要用 at, 第二个空 this morning 可知, 表示具体某一天的早晨, 用 on。

故选: B。

【点评】掌握时间介词的用法是解题关键。

4. (2023·徐汇区一模) "The umbrella is in the corner of the room for weeks. _____ is it?" asked the monitor. ()

- A. Who B. Which C. What D. Whose

【考点】疑问代词.

【答案】D

【分析】"雨伞在房间角落里放了好几个星期。它是谁的?" 班长问。

【解答】Who 谁; Which 哪一个; What 什么; Whose 谁的。根据"The umbrella is in the corner of the room for weeks."可知, 雨伞在房间角落里放了很长时间。根据"asked the monitor"可知, 班长在问问题, 所以问句是在问雨伞属于谁。选项 D 符合语境。

故选: D。

【点评】首先要掌握这个句子的意思, 然后结合具体的题目, 就可以确定正确答案。

5. (2023 秋·玄武区期末) The word "prices" has two syllables. Which of the following words also has two syllables? ()

- A. dresses B. gloves C. boots D. shoes

【考点】语音特征、变化.

【答案】A

【分析】"prices"这个词有两个音节。下列哪个单词也有两个音节?

【解答】prices 价格, 其读音为/praisiz/, 有两个音节; dresses 连衣裙, 其读音为/dresiz/, 有两个音节; gloves 手套, 其读音为/glvz/, 有一个音节; boots 靴子, 其读音为/bu ts/, 有一个音节; shoes 鞋子, 其读音为/ ju: z/, 有一个音节。由此可知, A 选项单词有两个音节。

D. is made of; is made of

【考点】动词短语.

【答案】A

【分析】我们知道桌子是由木头制成的, 我喜欢用木制的桌子。

【解答】is made of 由……制成的, 是动词短语; made of 由……制成的, 是过去分词表被动。根据 We know that the desk…wood (我们知道桌子是由木头……) 可知, 第一空缺少动词, 所以应该用 is made of。根据 I like to use the desk…wood. (我喜欢用……的桌子。) 可知, 第二空有动词 like, 所以应该用 made of。

故选: A。

【点评】考查动词短语, 应牢记其含义和用法, 结合语境答题。

9. (2023 秋·玄武区期末) —Eason, can you answer the telephone, please? I _____ clothes.

—OK, I will. ()

A. wash

B. am washing

C. to wash

D. washing

【考点】现在进行时.

【答案】B

【分析】—伊森, 你能接电话吗? 我在洗衣服。

—好的, 我会的。

【解答】wash"洗"。A.动词原形; B.现在进行时; C.动词不定式; D.现在分词。根据 can you answer the telephone? (你能接电话吗?) 可知, 我正在洗衣服, 句子缺少谓语动词, 时态是现在进行时。

故选: B。

【点评】做此类题, 先分析选项, 再结合语法和句意, 正确作答。

10. (2023 秋·玄武区期末) —Why do you usually go to the cinema in the morning?

—Watching a film in the morning doesn't cost _____, you know. ()

A. many

B. much

C. expensive

D. high

【考点】形容词词义辨析.

【答案】B

【分析】—你为什么经常在早上去电影院?

—早上看电影花费不多, 你知道的。

【解答】A 许多, 后跟可数名词复数; B 许多, 后跟不可数名词; C 昂贵的; D 高的。根据句意可知是

“早上看电影花费不多，你知道的”。money 为不可数名词，用 much 修饰。

故选：B。

【点评】考查形容词辨析，分析题干，选出答案。

二. 完形填空（共 1 小题）

11. (2023 秋·南京期末) Qingming Festival, also called Tomb - Sweeping Day, is a special day in China. It usually comes (1) B April. On that day, people remember and honor their ancestors (祖先).

Qingming is a traditional Chinese festival. It has a long (2) C. It began over 2,000 years ago. A famous poem by the Tang Dynasty poet Du Mu describes the day: "(3) A fall heavily as Qingming comes, and passers by (行人) with lowered spirits go."

Tomb - Sweeping Day is a public (4) D. On this day, (5) B bring flowers, food and wine to their ancestors' tombs. They put food like cakes and fruits in front of the tombs. After that, they (6) C the tombs and remember their dead (去世的) family members.

(7) A do Chinese people do this? That's because people think that visiting tombs is to show respect (尊敬) to their (8) B family members. However, Tomb - Sweeping Day is not only about this. During that time, the weather is becoming (9) A. People are also able to enjoy outdoor activities. Families often (10) D for sightseeing or fly kites at this time.

- | | | | | |
|------|------------|-------------|------------|----------------|
| (1) | A.on | B.in | C.at | D.of |
| (2) | A.way | B.festival | C.history | D.date |
| (3) | A.Rains | B.Snows | C.Leaves | D.Flowers |
| (4) | A.weekend | B.weekday | C.trip | D.holiday |
| (5) | A.classics | B.families | C.friends | D.animals |
| (6) | A.turn | B.keep | C.sweep | D.go |
| (7) | A.Why | B.When | C.Where | D.Who |
| (8) | A.healthy | B.dead | C.lovely | D.smart |
| (9) | A.warmer | B.colder | C.cooler | D.shorter |
| (10) | A.wait for | B.hear from | C.put away | D.get together |

【考点】说明文；传统文化。

【答案】 BCADB CABAD

【分析】 这篇短文主要介绍了清明节的传统和习俗。

【解答】 (1) 考查介词辨析。句意：它通常在四月来临。A.on 在……上；B.in 在……里；C.at 在……D.of……的。根据 April (四月) 可知，月份前应为介词 in，短语 in April，表示“在四月”。故选 B。

(2) 考查名词辨析。句意：它有悠久的历史。A.way 道路；B.festival 节日；C.history 历史；D.date 日期。根据 It began over 2, 000 years ago. (它开始于 2000 多年前。) 可知，它历史悠久。故选 C。

(3) 考查名词辨析。句意：清明时节雨纷纷，路上行人欲断魂。A.Rains 雨；B.Snows 雪；C.Leaves 树叶；D.Flowers 花。结合常识可知，清明期间是雨多，这首诗描述的是雨。故选 A。

(4) 考查名词辨析。句意：清明节是一个公共假日。A.weekend 周末；B.weekday 工作日；C.trip 旅行；D.holiday 假期。结合常识可知，清明节是公共假期。故选 D。

(5) 考查名词辨析。句意：在这一天，家家户户带着鲜花、食物和酒到他们祖先的坟墓。A.classics 古典文学；B.families 家庭；C.friends 朋友；D.animals 动物。根据 to their ancestors' tombs (去他们祖先的坟墓) 可知，主语应是 families。故选 B。

(6) 考查动词辨析。句意：在那之后，他们打扫坟墓，纪念他们死去的家人。A.turn 转动；B.keep 保持；C.sweep 打扫；D.go 去。根据宾语 the tombs (坟墓) 可知，动词应是“打扫”。故选 C。

(7) 考查特殊疑问词辨析。句意：中国人为什么这么做？A.Why 为什么；B.When 什么时候；C.Where 哪里；D.Who 谁。根据 That's because people think that visiting tombs is to show respect to their dead family members. (那是因为人们认为扫墓是对死去的家人的一种尊重。) 可知，这里是询问原因。故选 A。

(8) 考查形容词辨析。句意：那是因为人们认为扫墓是对死去的家人的一种尊重。A.healthy 健康的；B.dead 死去的；C.lovely 可爱的；D.smart 聪明的。根据 family members (家人) 可知，是给死去的家人扫墓。故选 B。

(9) 考查形容词的比较级辨析。句意：在这段时间里，天气变得更温暖。A.warmer 更温暖的；B.colder 更冷的；C.cooler 更凉爽的；D.shorter 更短的。根据常识可知，四月是春天，天气应是越来越温暖。故选 A。

(10) 考查动词短语辨析。句意：在这个时候，家人经常聚在一起观光或放风筝。A.wait for 等待；B.hear from 收到……的来信；C.put away 收起来；D.get together 相聚。根据 for sightseeing or fly kites (观光或放风筝) 可知，这里表示家人聚在一起。故选 D。

【点评】 首先通读全文，了解文章大意，紧紧抓住上下文语境所提供的信息，然后明确词意，结合所学语法，运用排除法逐一选出答案，最后再通读全文核对答案。

三. 阅读理解 (共 4 小题)

12. (2023 秋•南京期末)

The menu

Soups

Mushroom soup... \$ 3.00 (each bowl)

Seafood soup... \$ 4.50 (each bowl)

Main courses

Fried rice... \$ 2.00 (each bowl)

Meat bun... \$ 1.00 (each)

Dumplings... \$ 1.50 (each bowl)

Vegetables

Roast potatoes... \$ 2.00

Braised cabbage... \$ 3.95

Green salad... \$ 7.50

Fruits

Pears... \$ 1.00 (each)

Watermelons... \$ 3.00 (each piece)

Wine

Beer... \$ 5.50 (each glass)

Wine... \$ 15.00

(1) How many kinds of main courses do they have? C

A. One.

B. Two.

C. Three.

D. Four.

(2) How much does Mr. Wang have to pay if he wants two glasses of beer and roast potatoes? D

A. \$ 10.00.

B. \$ 11.00.

C. \$ 12.00.

D. \$ 13.00.

(3) Where may you find it? A

A. In a restaurant.

B. In a bookshop.

C. In a supermarket.

D. At the school hall.

【考点】应用文；饮食。

【答案】CDA

【分析】这是一份餐厅菜单，包括汤、主菜、蔬菜、水果和酒水等各种食物和饮料。菜单上列出了各种食物和饮料的名称和价格，顾客可以根据自己的喜好选择。其中包括蘑菇汤、海鲜汤、炒饭、肉包、水饺、烤土豆、炖卷心菜、绿色沙拉、梨、西瓜、啤酒和葡萄酒等。

【解答】(1) 细节理解题。Main courses Fried rice... \$ 2.00 (each bowl) Meat bun... \$ 1.00 (each) Dumplings... \$ 1.50 (each bowl) (主食 炒饭.....每碗 2.00 美元；肉夹馍.....每份 1.00 美元；饺子.....1.5 美元 (每碗)) 可知，提到了 3 种主食。故选：C。

(2) 细节理解题。Roast potatoes... \$ 2.00 (烤土豆.....2.00 美元) 以及 Beer... \$ 5.50 (each glass) (啤酒.....5.50 美元 (每杯)) 可知，如果王想要两杯啤酒和烤土豆，他要付 13.00 美元。故选：D。

(3) 推理判断题。这是一份餐厅菜单，包括汤、主菜、蔬菜、水果和酒水等各种食物和饮料。因此在餐馆里能找到它。故选：A。

【点评】通读全文，理解文章大意，阅读题目后返回原文阅读并找出与题目相对应的内容，仔细核对，选择符合原文原意的答案，完成后再次阅读并检查。

13. (2023 秋·南京期末) Slam Dunk is a childhood memory (童年的记忆) for many Chinese people. It first came out in 1990 in Japan as a sports comic strip. Now it comes back with an all - new lovely film. The First Slam Dunk came to cinemas in Japan on 3 December, 2022, but later in China, on April 20, 2023.

The film shows a group of young boys go after their basketball dreams. Hanamichi Sakuragi is one of the leading roles (主角). He had a gift (天赋) in basketball when he was very young, but he doesn't put his heart into it. He later overcomes (克服) many problems and begins to work hard on the Shohoku High School basketball team.

Many fans are excited about the film. They wrote online. "My youth is back!" "As these boys catch the ball, nothing can stop them from enjoying the fun." said Zhang Chao, a comic strip fan, "Sometimes you can recall back your old days playing with your friends."

According to the Screen Rant website, as a sports film "the story of Slam Dunk also shows the friendship

among the players". This also moves many people in the world.

(1) What is Slam Dunk about? B

A. Music.

B. Basketball.

C. Football.

D. Volleyball.

(2) When was The First Slam Dunk on in Chinese cinemas? B

A. In 1990.

B. In 2021.

C. In 2022.

D. In 2023.

(3) Which of the following sentences is true according to the passage? C

A. Slam Dunk is a Chinese comic strip.

B. Slam Dunk tells stories about a group of girls.

C. There are a lot of Slam Dunk fans in the world.

D. Zhang Chao is one of leading roles in the movie.



【考点】 说明文；文化。

【答案】 BBC

【分析】 《灌篮高手》是许多中国人的童年记忆。它最初于 1990 年在日本作为一部体育漫画问世。现在它以全新可爱的电影形式回归。第一部《灌篮高手》于 2022 年 12 月 3 日在日本上映，但后来于 2023 年 4 月 20 日在中国上映。电影展示了一群年轻男孩追逐篮球梦想的故事。许多粉丝对这部电影感到兴奋，他们在网上写道：“我的青春回来了！”“当这些男孩接住球时，没有什么能阻止他们享受乐趣。”据 Screen Rant 网站报道，作为一部体育电影，《灌篮高手》的故事也展示了球员之间的友谊，这也感动了世界上许多人。

【解答】 (1) 细节理解题。根据第二段段 The film shows a group of young boys go after their basketball

dreams. (这部电影讲述了一群小男孩追逐他们的篮球梦。)可知, 这部电影是关于篮球的。故选 B。

(2) 细节理解题。根据第一段 The First Slam Dunk came to cinemas in Japan on 3 December, 2022, but later in China, on April 20, 2023. (《灌篮高手》于 2022 年 12 月 3 日在日本上映, 但随后在中国上映, 于 2023 年 4 月 20 日上映。)可知, 《灌篮高手》于 2023 年在中国上映。故选 B。

(3) 细节理解题。根据第三段 Many fans are excited about the film. (许多影迷对这部电影很兴奋。)可知, 世界上有很多《灌篮高手》的粉丝。故选 C

【点评】在通读全文的基础上, 根据全文大意, 展开逻辑思维, 瞻前顾后, 认真观察选项, 仔细推敲, 确定最佳答案。

14. (2023 秋·南京期末) Online shopping is becoming a fashion among most Internet users. Almost 85% of Internet users in the US like to shop online. In Korea, 99% of the Internet users say they regularly shop online.

Internet shopping is easy, fast and convenient (便捷), because people can do the shopping on a computer in any places. When a person visits an online shop, chooses something he or she needs and then pays with a credit card, the process of online shopping has been completed. Several days later, the goods will be delivered (运送) to the customer's home.

There are some other advantages (优点) of shopping online. It is more convenient during the Christmas shopping season because people can shop online at any time of a day, and they don't need to wait in long lines in big supermarkets. That is to say, online shopping can save a lot of time. Shopping online also allows a person to shop at their ease without being rushed. They have the chance to look at the thing they want and come back to it later to decide whether or not to get it.

But you must be careful when you buy clothes online. Sometimes the color doesn't look the same as that on your screen. And you can't decide whether the shirt fits you or not without trying it on.

(1) How many people who use the Internet in the US like to shop online? A

A. 85%.

B. 99%.

C. 1%.

D. 15%.

(2) What can shopping online help us save? C

A. Room.

B. Water.

C. Time.

D.Food.

(3) How do we shop online? B

a.Visit an online shop.

b.The goods will be delivered to your home.

c.Pay for it with your credit card.

d.Choose something that you need.

A.bcad.

B.adcb.

C.abcd.

D.bdac.

(4) Which of the following is the best title for the passage? A

A.Advantages of shopping online.

B.Internet shopping in the US.

C.Internet shopping in Korea.

D.Be careful when shopping online.

【考点】 说明文；购物.

【答案】 ACBA

【分析】 网络购物已经成为大多数互联网用户的时尚。在美国，几乎 85%的互联网用户喜欢网上购物。在韩国，99%的互联网用户说他们经常在网上购物。

网络购物方便快捷，因为人们可以在任何地方用电脑购物。当一个人访问网上商店，选择需要的东西，然后用信用卡付款，网上购物的过程就完成了。几天后，商品将送到顾客家里。

网上购物还有其他优点。在圣诞购物季节，网上购物更方便，因为人们可以在任何时间购物，而不需要在大型超市排长队。换句话说，网上购物可以节省很多时间。网上购物还允许人们轻松购物，不受时间限制。他们有机会看看他们想要的东西，然后再决定是否购买。

但是，在网上购买衣服时必须小心。有时颜色在屏幕上看起来与实际不同。而且你不能不试穿就决定衬衫是否合身。

【解答】 (1) 细节理解题。第一段 *Almost 85% of Internet users in the US like to shop online.* (几乎 85%的美国互联网用户喜欢在网上购物) 可知，在美国有 85% 使用互联网的人喜欢在网上购物。故选 A。

(2) 细节理解题。第三段 *That is to say, online shopping can save a lot of time.* (也就是说，网上购物可以节省很多时间。) 可知，网上购物能帮我们节省时间。故选 C。

(3) 细节理解题。第二段 When a person visits an online shop, chooses something he or she needs and then pays with a credit card, the process of online shopping has been completed. Several days later, the goods will be delivered (运送) to the customer's home. (当一个人访问网上商店, 选择他或她需要的东西, 然后用信用卡支付, 网上购物的过程已经完成。几天后, 货物就会送到顾客家里。) 可知, 网购的流程是 a. Visit an online shop. (访问网上商店。) d. Choose something that you need. (选择你需要的商品。) c. Pay for it with your credit card. (用信用卡付款。) b. The goods will be delivered to your home. (货物会送到你家里。) 故选 B。

(4) 标题归纳题。第二段 Internet shopping is easy, fast and convenient (便捷), because people can do the shopping on a computer in any places. (网上购物简单、快捷、方便, 因为人们可以在任何地方用电脑购物。) 第三段 There are some other advantages (优点) of shopping online. (网上购物还有其他一些好处。) 可知, 文章介绍了网上购物的优点。故选 A。

【点评】 在通读全文的基础上, 根据全文大意, 展开逻辑思维, 瞻前顾后, 认真观察选项, 仔细推敲, 确定最佳答案。



15. (2022 秋·玄武区期末)

(1) How much money can you save on gas after joining the Walmart+? A

- A. 75
- B. 800
- C. 1000
- D. 500

(2) Which of the following goods is NOT sold in the top departments at Walmart? D

- A. jackets
- B. toy cars
- C. computers
- D. toothbrushes

(3) If a down coat's original price (原价) was 400 yuan, we could buy it at the lowest cost of C .

- A. 120
- B. 160
- C. 240
- D. 340

【考点】应用文；购物。

【答案】ADC

【分析】本文主要介绍了沃尔玛超市的一些商品信息以及优惠信息。

【解答】(1) 细节理解题。根据图片信息 Save \$75 on gas. (节省 75 美元的汽油费。) 可知加入沃尔玛+后，你可以节省 75 元，故选 A。

(2) 细节理解题。根据图片信息 Top department 下面 Computers.Toys.Fashion. (电脑。玩具。时装。) 可知顶级部分出售电脑，玩具和时装，没有提及牙刷，故选 D。

(3) 细节理解题。根据图片信息 Up to 60% off fashion. (高达六折的时装。) 可知如果一件羽绒服的原价是 400 元，我们可以以最低的价格为 $400 \times 60\% = 240$ 元买到，故选 C。

【点评】通读全文，理解文章大意，阅读题目后返回原文阅读并找出与题目相对应的内容，仔细核对，选择符合原文原意的答案，完成后再次阅读并检查。

四. 任务型阅读 (共 1 小题)

16. (2023 秋·南京期末) Many primitive peoples (原始人种族) believed that by eating an animal they could get some of the good qualities of that animal for themselves. They thought, for example, that eating deer would make them run as fast as the deer.

People in the past thought eggs could make the voice pretty. Tomatoes also were believed to have magical (神秘的) powers. They were called love apples and the apples could make people who ate them fall in love.

Even today there are a great many wrong ideas about food. Some of them are very well - known.

One such idea is that fish is the best food for brain. Everyone knows that fish is good food for skin (皮肤) and bones (骨骼). But no one can prove that fish is any better for the brain than many other kinds of food.

Another such idea is that you should not drink water with meals. Washing food down with water is not a good idea, but some water with meals may be helpful. It makes the digestive juices flow more freely and helps to digest (消化) food.

(1) Who believed that by eating an animal they could get some of the good qualities of that animal?

Many primitive peoples.

(2) What were tomatoes believed to have?

Tomatoes were believed to have magical powers.

(3) How many today's wrong ideas about food does the writer talk about in this passage?

Two.

(4) What is fish actually (事实上) good for?

Skin and bones.

(5) What may water help when having meals?

It makes the digestive juices flow more freely and helps to digest food.

【考点】 说明文； 饮食。

【答案】 (1) Many primitive peoples.

(2) Tomatoes were believed to have magical powers.

(3) Two.

(4) Skin and bones.

(5) It makes the digestive juices flow more freely and helps to digest food.

【分析】 本文主要介绍了关于食物的很多错误的观念。

【解答】 (1) 细节理解题。根据第一段 Many primitive peoples (原始人种族) believed that by eating an animal they could get some of the good qualities of that animal for themselves. (许多原始人相信，通过食用某种动物，他们可以获得这种动物的一些优良品质。) 可知，原始民族相信吃某种动物可以得到这种动物的一些优良品质。故填 Many primitive peoples.

(2) 细节理解题。根据第二段 Tomatoes also were believed to have magical (神秘的) powers. (西红柿也被认为具有神奇的力量。) 可知，西红柿具有神奇的力量。故填 Tomatoes were believed to have magical powers.

(3) 细节理解题。根据第四段 One such idea is that fish is the best food for brain. (其中一种观点认为鱼是最好的健脑食物。) 和第五段 Another such idea is that you should not drink water with meals.

(另一个这样的想法是,你不应该吃饭时喝水。)可知,文章中谈到了两个当今关于食物的错误观念。
故填 Two.

(4) 细节理解题。根据第四段 Everyone knows that fish is good food for skin (皮肤) and bones (骨骼)。(大家都知道鱼对皮肤和骨骼都很好。)可知,鱼对皮肤和骨骼有好处。故填 Skin and bones.

(5) 细节理解题。根据第五段 It makes the digestive juices flow more freely and helps to digest (消化) food.(它使消化液更自由地流动,有助于消化食物。)可知,吃饭时喝水使消化液流动更自由,有助于消化食物。故填 It makes the digestive juices flow more freely and helps to digest food.

【点评】做题时首先对原文材料迅速浏览,掌握全文的主旨大意。其次,细读题材,各个击破。掌握全文的大意之后,细细阅读材料后的问题,弄清每题要求后,带着问题,再回到原文中去寻找、捕获有关信息。

五. 短文填空(共1小题)

17. (2023秋·玄武区期末) In China, the 12th month of the lunar calendar (阴历) is called Layue. The month is full of interesting (1) f estivals and customs.

Laba Festival, which is on the (2) e ighth day of Layue, is the first festival in this month. From this day on, people begin to get ready for the Chinese New Year.

On Laba Festival, people eat hot Laba porridge. There are usually eight things in the porridge: rice, red (3) b eans, peas, dried lotus seeds, dates, and three different kinds of fruits and nuts. The porridge is not just good for your (4) h ealth, but a blessing for the coming of the Chinese New Year.

Laba porridge is not the (5) o nly tasty food in Layue. Laba garlic (腊八蒜) is (6) p opular in the north. People begin to soak garlic in vinegar from that day on, and eat it with (7) d umplings during the Chinese New Year. While in the south, people like making sausages.

(8) A nother major celebration before the Spring Festival is Xiaonian. It is usually on the 23rd or 24th day of the last lunar month. Traditionally it is an (9) i mportant day when people offer sacrifices (祭品) to the Kitchen God who looks after the family.

Don't forget to clean your home. This is also an important thing to do to prepare for the Chinese New Year. It means sweeping away the dust of the old year and welcoming a fresh (10) s tart. Now, the last thing for you to do is to wait for the coming Spring Festival.

【考点】说明文; 传统文化.

【答案】(1) festivals (2) eighth (3) beans (4) health (5) only (6) popular (7) dumplings (8) Another (9) important (10) start

【分析】本文主要介绍了中国的农历十二月被称为腊月，充满着有趣的节日和习俗。

以上内容仅为本文档的试下载部分，为可阅读页数的一半内容。如要下载或阅读全文，请访问：<https://d.book118.com/258023076011007010>